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Aplikácia združuje všetky doteraj-
šie komunikačné prostriedky, ktoré 
mesto používa v komunikácii s ob-
čanmi. 

Šikovná aplikácia pre obyvateľov
Na jednom mieste tak pohodl-

ne nájdete webovú stránku mes-
ta, sociálne siete, mestské noviny 

Brezňan, informácie o  športových 
a  kultúrnych podujatiach, program 
kina, autobusové a železničné spoje. 
Jedným z modulov je aj ponuka prá-
ce, kde zamestnávatelia budú môcť 
uverejňovať svoje pracovné ponuky, 
ako aj susedská burza, kde obyva-
telia budú môcť pohodlne predávať 
svoje produkty alebo veci, ktoré už 

nepotrebujú. Aplikácia obsahu-
je mnoho ďalších oblastí, ktoré vás 
prostredníctvom notifikácií upozor-
nia o dianí v meste. „Je to významný 
krok informovanosti samosprávy pre 
našich obyvateľov. Odteraz budú mať 
tak povediac všetko na pár klikov vo 
svojom mobilnom telefóne. Jeden 
z modulov v danej aplikácii je aj od-

kaz pre starostu, kde naši obyvatelia 
môžu jednoducho za pár sekúnd po-
slať svoje podnety, aby sme ich vedeli 
rýchlejšie vyriešiť. Touto šikovnou 
aplikáciou sa naše mesto ešte viac 
otvára pre svojich obyvateľov a stáva 
sa ešte viac otvorenou samosprávou,“ 
povedal primátor Brezna Tomáš 
Abel.  (Pokračovanie na strane 2)

Aktuálne informácie o dianí v Brezne získa každý, kto si do svojho mobilu stiahne bezplatnú aplikáciu 
Brezno. Od teraz môžete mať všetky informácie na jednom mieste pohodlne vo vašom vrecku.
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MESTO SPUSTILO NOVÚ 
MOBILNÚ APLIKÁCIU
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Mesto spustilo novú 
mobilnú aplikáciu

Primátor so svojimi zástupcami 
zablahoželal ženám k ich sviatku

Darovali viac ako štrnásť a pol litra krvi

(Pokračovanie zo strany 1)

Brezno spúšťa aj mestský 
instagramový profil

Ako to funguje? Stačí, ak 
si prostredníctvom aplikácie 
Google Play alebo App Store 
stiahnete bezplatnú apliká-
ciu Brezno do svojho mo-
bilného telefónu. Pomocou 
modulu „nastavenia“ môže-
te označiť oblasti, z ktorých 
máte záujem prijímať noti-
fikácie. 

„Aktuálne aplikácia mesta 
Brezno, okrem už spomenu-

tých oblastí v podobe mo-
dulov, poskytuje občanom, 
ale i návštevníkom nášho 
regiónu aj ďalšie zaujímavé 
témy, ktorých cieľom je slúžiť 
verejnosti a inteligentným 
riešením im poskytnúť všet-
ky potrebné informácie. Zá-
roveň spúšťame aj oficiálny 
mestský instagramový profil, 
aby sme sa ešte viac priblížili 
a propagovali pre návštevní-
kov nášho mesta,“ dodal na 
záver viceprimátor Brezna 
Andrej Barančok. 

 (mb, md)

Medzinárodný deň žien 
si pripomenuli aj v Brezne. 
Vedenie mesta zablahože-
lalo dámam k  ich sviatku 
v  zariadeniach pre senio-
rov, nezabudlo ani na kole-
gyne v mestskom úrade.

Tradícia osláv MDŽ má 
pomerne dlhú históriu, kto-
rá siaha k začiatkom dvad-
siateho storočia. Tento deň 
zaviedli v Kodani na medzi-
národnej ženskej konferen-
cii a jeho pravý zmysel tkvel 
v boji za rovnoprávne posta-
venie žien v spoločnosti. 

Významný sviatok si 
tradične pripomínajú aj 
v  Brezne. Primátor Tomáš 
Abel so svojím zástupcom 
Andrejom Barančokom za-

vítal do Zariadenia pre se-
niorov a denného stacionára 
Boženka, kde dámy na znak 
úcty a vďaky obdarovali kve-
tom, zároveň im popriali 
veľa pevného zdravia a ešte 
veľa pekných chvíľ, ktoré im 
skrášlia a spríjemnia všetky 
dni. Z milého slova a ružičky 
sa potešili aj zamestnankyne 
zariadenia, ktorých cieľom 
je poskytovať čo najlepšie 
služby klientom a  vytvárať 
prostredie podobné tomu 
domácemu. Výnimočnú 
udalosť spríjemnili vystú-
pením žiaci a  učitelia Súk-
romnej základnej umeleckej 
školy Talentárium Stanisla-
vy Skladanej. 

Oslava sviatku pokračo-
vala v Dennom centre Pra-

meň, kde sa konajú pravidel-
né stretnutia s vedením mes-
ta dvakrát do roka a  tento-
krát to vyšlo na ôsmy marec. 
Primátor spoločne s prvým 
viceprimátorom Mirosla-
vom Fašangom zablahože-
lali seniorkám k MDŽ a da-
rovali im ružičku. Stretnutie 
sa nieslo v priateľskej atmo-
sfére, ktoré ukončili plod-
nou diskusiou.

Pri príležitosti Medziná-
rodného dňa žien vedenie 
mesta kvetinkou potešilo 
a  vyčarilo úsmev na tvári 
aj kolegyniam v  mestskom 
úrade. Primátor Tomáš Abel 
v tento jedinečný deň všet-
kým žienkam a  ženičkám 
poprial všetko dobré, veľa 
nehy a kopec zdravia. (md)

Od minulého roka 
v  breznianskej synagóge 
funguje pravidelný mobil-
ný odber krvi, ktorý reali-
zujú v synagóge. Drahocen-
nú tekutinu prišlo darovať 
46 dobrovoľníkov, medzi 
nimi osem prvodarcov.

Darovať krv je ten najšľa-
chetnejší a najväčší dar, kto-
rý vás nič nestojí, ale pre ob-
darovaného môže znamenať 
záchranu života a zdravia. 

Mobilné odbery majú 
viacročnú tradíciu

Pravidelný mobilný od-
ber krvi organizuje Národ-
ná transfúzna služba Ban-
ská Bystrica v  spolupráci 
s mestom Brezno. V utorok 
7. marca do synagógy priš-
lo 46 darcov krvi, z toho 12 
krv darovať nemohlo. Podľa 
slov lekárky Ingrid Tužinskej 
z Národnej transfúznej služ-
by SR – odberné centrum 
Banská Bystrica, dôvodom 

na vyradenie bolo, že ne-
spĺňali kritériá prijateľnosti 
darcu na odber krvi. 

Darcom môže byť každý 
zdravý človek vo veku od 
18 do 60 rokov/pravidelný 
darca do 65 rokov, ktorý vá-
ži viac ako 50 kg. Muži mô-
žu darovať krv s  odstupom 
dvoch mesiacov po odbere 
maximálne 4-krát do roka 
a ženy s odstupom troch me-
siacov po odbere 3-krát do 
roka. Samotný odber trvá 5 

až 15 minút, počas ktorých 
darca daruje približne 450 
ml krvi. V Brezne tak spoloč-
ne odovzdali 14 580 ml krvi. 
Drahocennú tekutinu venu-
jú ľuďom, ktorí ju potrebujú, 
konkrétne aj pre pacienta 
Stredoslovenského ústavu 
srdcových a cievnych chorôb 
v Banskej Bystrici. „Mobilné 
odbery v Brezne majú viac-
ročnú tradíciu, spolupráca 
je dokonalá a musím ju hod-
notiť priaznivo. Pracovníčky 

SČK sú ústretové, milé a obe-
tavo pracujúce,“ dodala In-
grid Tužinská. 

Prišli, darovali a s dobrým 
pocitom odchádzali

Netreba zabúdať na to, že 
pre človeka má najväčšiu 
hodnotu ľudský život. A to si 
uvedomujú aj darcovia, kto-
rí bez váhania, dobrovoľne 
využívajú možnosť venovať 
kúsok seba. Poďakovanie 
patrí všetkým, ktorí prišli 
a  pomohli tak dobrej veci. 
Niektorých z nich sme pred 
odberom krvi oslovili. 

Martin Mateides, Brezno:
Ja som pravidelný darca krvi, 
dnes ju idem darovať už po 
57-krát. Štafetu som prebral 
po mojom otcovi pred veľa 
rokmi. Skončil ako 20-ná-
sobný darca krvi, ja som ho 
už trošku prekonal. Kým som 
zdravý, budem v tom pokra-
čovať. Ak by mi niečo zistili, 
tak skončím. 

Mária Gašperanová, 

Brezno: Krv idem darovať 
tretíkrát. Som zdravá, preto 
som sa rozhodla, že budem 
na odbery chodiť pravidelne. 
Neodradilo ma to po prvom, 
ani druhom raze, preto po-
kračujem. Mám z toho dobrý 
pocit, odbery u mňa boli za-
tiaľ bez problémov. 

Jozef, Brezno: K  darova-
niu krvi ma motivoval jeden 
známy a som rád, že som sa 
nechal nahovoriť. Mám z to-
ho dobrý pocit, že môžem 
niekomu pomôcť. Nikdy ne-
vieme, kedy pomoc budeme 
potrebovať my. 

Mária Donovalová, Brez-
no: Ja som prvodarca. Podľa 
mňa je to dobrá vec, keď mô-
žeme pomáhať druhým. Som 
pred odberom krvi a  mám 
trošku stres, ale na druhej 
strane aj dobrý pocit. 

Darovať vzácnu tekutinu 
v  priestoroch breznianskej 
synagógy verejnosť môže 
najbližšie v utorok 4. apríla. 

 (md)

FOTO: MB
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Zástupcovia mesta čítali deťom v školách

Hlasujte za najkrajšiu pamiatku roka, 
na ktorú je nominovaná aj mestská veža

V  breznianskych zák-
ladných školách Marec 
– mesiac knihy oslávili 
tradičným spôsobom. Po 
predchádzajúcich úspeš-
ných ročníkoch primátor 
so svojím zástupcom, ako 
aj poslancami mestského 
zastupiteľstva prvákom 
a druhákom čítali príbehy 
od slovenských autorov.

Čítanie u detí rozvíja ich 
kreativitu, podporuje kritic-
ké myslenie a  zdokonaľuje 
komunikačné zručnosti. 

Zástupcovia mesta 
zavítali do škôl

Dnešné deti čítajú menej 
ako v minulosti a príčina je 
jednoznačná, prítomnosť 
počítačov, internetu. Dô-
vody, prečo by mali čítať, 
sú však jednoznačné: dieťa 
si rozširuje slovnú zásobu, 
dokáže sa lepšie vyjadrovať, 
správne vyslovuje všetky 
hlásky a  hláskové skupiny, 

poznáva dobro vo všetkých 
jeho podobách, bohatí si 
vlastnú fantáziu, spozná svoj 
vlastný vnútorný svet, poci-
ty, zvýši si sebavedomie. 

O  tom, že kniha má pre 
človeka veľký význam, je 
presvedčené aj vedenie 
mesta. V  piatok 17. marca 
primátor Tomáš Abel spolu 
s viceprimátorom Andrejom 
Barančokom, poslancami 
mestského zastupiteľstva 

Ľubicou Štugnerovou a Mar-
tinom Ridzoňom navštívi-
li prváčikov a  druháčikov 
breznianskych základných 
škôl – na Mazorníkove, Pio-
nierskej 2 a  Pionierskej 4 
a spoločne venovali čas kni-
he. 

Čítanie deti zaujalo
Zástupcovia mesta žia-

kom čítali diela od sloven-
ských autorov, ako príbehy 

Zo starej horárne od Márie 
Haštovej, Rozprávky o  do-
pravných značkách od Petra 
Stoličného, z kníh Trojruža 
od Pavla Dobšinského či 
Smieško z  1. A  od Blaženy 
Mikšíkovej. Výber kníh sa 
snažili prispôsobiť veku detí, 
jednoducho tak, aby ich za-
ujali a nenudili a boli aj po-
učné. Deti pozorne počúvali 
a na záver sa spoločne roz-
právali o prečítaných príbe-

hoch. Počas čítania si všetci 
spoločne pripomenuli čaro 
knihy a uvedomili si viac ako 
inokedy dôležitosť napísané-
ho slova.

Žiaci boli aj tento rok veľ-
mi aktívni a ako mnohí pri-
znali, radi čítajú, čo zástup-
cov mesta veľmi potešilo. Na 
záver dostali sladkú odmenu 
a deti zasa hosťom poďako-
vali a darovali im ručne uro-
bené kvietky. (md)

Dominanta mesta – mest-
ská veža, sa s  celou svojou 
krásou uchádza o  priazeň 
v súťaži o najkrajšiu obno-
venú pamiatku Kultúrna 
pamiatka roka – Fénix. 
Podarila sa veľká vec, pre-
to spojme sily a zabojujme 
o túto prestížnu cenu. Spo-
ločne to dokážeme!

Vyhlasovateľom súťaže 
je už tradične Ministerstvo 
kultúry SR spolu s Nadáciou 
SPP a partnermi súťaže SPP 
a RTVS.

Klenot Brezna postúpil do 
užšieho výberu

Breznianska zvonica je 
zaradená medzi TOP 12 pa-
miatok, ktoré sa budú uchá-
dzať o  prestížny titul Fénix 
– Kultúrna pamiatka roka. 
Ide o súťaž, ktorej cieľom je 
podporovať zodpovedný prí-
stup vlastníkov národných 
kultúrnych pamiatok a pred-
staviteľov samosprávy miest 
a obcí k ochrane kultúrneho 
dedičstva Slovenskej repub-
liky. Poslaním je aj motivovať 
verejnosť k  záujmu o  tieto 
kultúrne pamiatky. „Teší ma, 
že vďaka našej aktivite a poc-
tivej práci sme postúpili do 
užšieho výberu. Ďakujem 

všetkým, ktorí sa na obno-
ve našej dominanty mesta 
podieľali, ako aj kolegom, 
s  ktorými robíme na tomto 
projekte,“ povedal primátor 
Tomáš Abel. 

Obnovu posúdila odborná 
porota

V rámci 16. ročníka súťaže 
o  prestížne ocenenie bojuje 
až 36 obnovených pamiatok, 
ktoré splnili podmienky pri-
hlásenia sa do súťaže. Medzi 
historickými skvostami sa 

tento rok nachádzajú kaštie-
le, sakrálne stavby, ale aj za-
ujímavé technické národné 
kultúrne pamiatky z  celého 
Slovenska, ktorých obnova 
bola dokončená v  rokoch 
2021 a 2022. 

Proces obnovy mestskej 
veže v Brezne minulý týždeň 
dôkladne posúdila odborná 
porota zložená zo špičko-
vých odborníkov z  radov 
architektov, reštaurátorov, 
zástupcov pamiatkových 
úradov či odboru ochrany 

pamiatkového fondu MK SR, 
ktorú sprevádzal viceprimá-
tor Andrej Barančok. 

Neváhajte a hlasujte!
Hlasovať za najkrajšiu 

kultúrnu pamiatku roka – 
mestskú vežu v Brezne môže 
verejnosť na https://www.
kpr-fenix.sk/ hlasovanie/pri-
beh/mestska-veza-v-brezne

Súťažiaci môže hlasovať 
maximálne jedenkrát denne 
z  jednej e-mailovej adresy, 
a to do 5. apríla do polnoci.

 Neváhajte a  hlasujte! Aj 
jediný hlas môže rozhodnúť 
o  tom, ktorá zo súťažiacich 
národných kultúrnych pa-
miatok získa toto ocenenie. 
Zároveň každý, kto sa zapojí 
do hlasovania, môže získať 
cenu: 1x pobyt pre 2 osoby 
v  Kubínyiovskom kaštieli 
v Dolnom Kubíne v hodno-
te 400 eur, 19 x balíček plný 
prekvapení (obsahujúci: ve-
domostná spoločenská hra 
Hrady a  zámky, drobné re-
klamné predmety) v hodno-
te do 40 eur. 

Víťaz bude známy 
začiatkom mája

Mená víťazov a  nových 
držiteľov ocenení Fénix – 
kultúrna pamiatka roka sa 
verejnosť dozvie počas sláv-
nostného programu, ktorý 
odvysiela Jednotka začiat-
kom mája. Okrem dobrého 
pocitu si ocenení vlastníci 
obnovených historických 
skvostov odnesú aj úplne 
nový symbol súťaže Fénix 
v podobe sošky znázorňujú-
cej znovuzrodenie. Laureáti 
získajú osvedčenie o udelení 
ceny a tiež finančnú odmenu 
od generálneho partnera sú-
ťaže Nadácie SPP vo výške 10 
tisíc eur.  (md)

FOTO: MB FOTO: MB
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Čínske cvičenia pomáhajú breznianskym 
seniorom harmonizovať telo aj dušu

Univerzita tretieho veku pre veľký úspech 
a vďaka podpore mesta pokračuje aj naďalej

Uvoľnenie kĺbov, svalov, 
chrbtice, ale aj vyladenie 
vnútorných orgánov či 
emócií. Život zušľachťujú-
ce cvičenia, ktoré sú medzi 
seniormi v Brezne stále po-
pulárne, navštevujú aj tí, 
ktorí bojujú so zákernou 
chorobou.

Účastníci kurzov čínskych 
zdravotných cvičení, ktoré sa 
pravidelne konajú v  Centre 
voľného času a Dennom cen-
tre Prameň, sa učia teoreticky 
aj prakticky porozumieť, ako 
funguje ľudské telo a  myseľ 
a ako prostredníctvom cviče-
nia spoznať samého seba. Ve-

die ich miestny lektor Marian 
Laššák, ktorý viac ako desať 
rokov pôsobil v Číne, a do-
ma sa okrem výučby čínske-
ho jazyka, kultúry, filozofie 
a  bojových umení venuje aj 
zdravotným a život zušľach-
ťujúcim cvičeniam. Určené 
sú pre všetky vekové kategó-
rie od detí až po seniorov. 
„Cvičenie sa dá prispôsobiť 
momentálnej kondícii cvi-
čenca, a postupne upravovať 
a zvyšovať záťaž. Nikdy by sa 
nemalo cvičiť silovo a v na-
pätí, pohyb má byť jemný 
a  uvoľnený, doprevádzaný 
bdelosťou a  uvedomením si 
tela,“ približuje Marian Laš-

šák s tým, že dôležitá je pre-
dovšetkým pravidelnosť.

So seniormi z  Denného 

centra Prameň cvičí kaž-
dý utorok a  štvrtok o  14.30 
v  Centre voľného času a  vo 

štvrtok o 8.30 priamo v Pra-
meni, kde sa pravidelne 
stretáva skupinka onkolo-
gických pacientok. „Cvičenia 
sú špeciálne zostavené pre 
seniorov. Zameriavame sa 
na uvoľnenie kĺbov a chrbti-
ce, precvičenie šliach, fascií 
a  svalov, vyladenie vnútor-
ných orgánov a emócií.“ Zvý-
šený záujem o ne bol najmä 
v  predcovidovom období, 
kedy čínske zdravotné cviče-
nia navštevovalo zhruba 80 
členov DC Prameň v  troch 
skupinách. Momentálne ten-
to bezplatný seminár navšte-
vuje približne 20 seniorov.
 (eš)

Pred štyrmi rokmi mesto 
Brezno spustilo veľký pro-
jekt, vďaka ktorému sa mô-
žu vzdelávať občania po 
päťdesiatke. Prví absolventi 
Virtuálnej Univerzity tre-
tieho veku si už vlani pre-
vzali diplomy o  úspešnom 
ukončení štúdia a  zúčast-
nili sa na promócii v  Pra-
he. Pre ďalších záujemcov 
o  vzdelávanie výučba po-
kračuje aj naďalej. 

Univerzitu tretieho veku 
v Brezne navštevuje 34 štu-
dentov, a to nielen seniorov, 
ale aj ľudí v strednom veku, 
ktorí sú ešte ekonomicky ak-
tívni. 

Výučba prebieha online
Myšlienka realizácie tohto 

projektu vznikla na základe 
spolupráce s  partnerským 
mestom Nový Bydžov, kde 
zaznamenali veľký záujem 
seniorov o  výučbu. Poslu-
cháči sa stretávajú jeden-
krát za dva týždne v  Den-
nom centre Prameň, ktoré 
je zároveň zaregistrovaným 
konzultačným strediskom 
Českej zemědělskej univer-
zity v  Prahe, Fakulty eko-
nomicko-prevádzkovej na 
základe zmluvy s  mestom 
Brezno. Systém je založený 
na multimediálnych pred-
náškach, natočených vyso-
koškolskými lektormi, ktoré 
sa prostredníctvom interne-
tu prenášajú do výukových 
miest. Využitím informač-
ných technológií je tak mož-

né sprístupniť vzdelávanie 
širokému okruhu záujemcov 
a  tým poskytnúť rovnaké 
príležitosti všetkým, (nie-
len) seniorom, bez rozdielu 
miesta bydliska. Výučba sa 
koná formou online spoloč-
nej prednášky, pripravenej 
univerzitnými profesormi 
a na záver študenti absolvujú 
spoločný test zo zapamäta-
ného učiva. 

Všetkých by ohodnotili na 
výbornú

Počas štúdia, ktoré trvá tri 
roky, poslucháči absolvujú 
šesť semestrov, ale v prípade 
záujmu môže každý pokra-

čovať aj ďalej a voliť si ďal-
šie témy. Minulý týždeň si 
študenti prevzali pamätné 
listy o  úspešnom ukončení 
prvého semestra z  rúk ve-
dúcej odboru starostlivosti 
o  obyvateľa Janky Lember-
kovej a Kataríny Kokavcovej 
z  Denného centra Prameň, 
ktoré sú dušou tohto vzdelá-
vacieho projektu. 

Cyklus prednášok má ná-
zov Svet okolo nás a venuje 
sa rôznym oblastiam života. 
Súčasťou sú napr. Čínska 
medicína v  našej záhradke, 
Etika ako východisko z krízy 
spoločnosti, Ľudské zdra-
vie, Genealógia – hľadáme 

svojich predkov, Cestovanie 
– čo sme možno nevedeli, 
Dejiny odevnej kultúry. Od 
roku 2022 sú vytvorené dve 
skupiny študentov. „Pokra-
čujúci a  noví poslucháči si 
mohli vybrať z  ďalších za-
ujímavých tém ako Život 
s  energiami, Včelársky rok, 
Pestovanie využitie jedlých 
a  liečivých húb, Lesníctvo, 
Leonardo da Vinci a iné. Na 
škodu je, že sa neznámkujú, 
všetkých by sme ohodnotili 
známkou výborná, pretože 
perfektne spolupracujú, do-
držiavajú pravidlá a termíny, 
či už vypracovania testov, 
alebo aj iných záležitostí tý-

kajúcich sa štúdia, skrátka 
sú vzorní študenti. Týmto 
vlastne šíria aj dobré meno 
nášho mesta v zahraničí, le-
bo aj ČZU Praha vidí spolu-
prácu z našej strany a tiež aj 
úsilie študentov,“ konštatuje 
Katarína Kokavcová.

Promócia v Prahe je 
veľkým zážitkom

Vzdelávanie touto formou 
výučby je výbornou myš-
lienkou, nielenže umožňuje 
aj v  seniorskom veku zís-
kavať nové vedomosti, ale 
zároveň študovať širšiemu 
okruhu ľudí. „Za štúdiom 
netreba cestovať, ale výuč-
ba sa uskutočňuje priamo 
v  našom meste. Okrem 
možnosti získať vedomosti 
z najrôznejších oblastí nášho 
života sa virtuálnym vzdelá-
vaním seniori zdokonaľujú 
aj v práci s počítačom, čo je 
v dnešnej dobe veľmi dôle-
žité a čo je v súlade s Národ-
ným programom aktívneho 
starnutia, v  rámci ktorého 
sa mesto snaží vytvárať aj 
ďalšie možnosti vzdelávania 
pre seniorov,“ dodala Janka 
Lemberková. 

 Po úspešnom ukončení 
štúdia sa opäť všetci študen-
ti môžu tešiť na promóciu 
v Prahe. „Je to veľký zážitok, 
slávnosť je spojená aj s náv-
števou tohto mesta. Mnohí 
tak mali skutočný dôvod 
cestovať a neodkladať svoje 
plány na „neskôr“ a  videli 
Prahu snáď v  tom najkraj-
šom období.“ (md)
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Do mestského domu kultúry zavítala hra s chytľavým 
názvom a skvelým hereckým obsadením

Zuzana Tlučková: V Brezne máme výborné publikum
a teším sa, že čoskoro prídeme s komédiou Klimaktérium

V  Brezne na doskách, 
ktoré znamenajú svet, stáli 
obľúbení profesionálni her-
ci a herečky. Za svoje ume-
lecké výkony v  komédii Pi 
čaj, miláčik!, si od divákov 
vyslúžili niekoľkonásobný 
potlesk, na záver nechýbal 
standing ovation. 

Jedna z  najúspešnejších 
francúzskych komédií po-
sledných rokov, ocenená Mo-
liérovou cenou, plná gagov, 
slovného aj situačného hu-
moru zaviedla divákov do di-
vadelného zákulisia a ukázala 
im bláznivý svet divadla z po-
hľadu divadelnej spoločnos-
ti, ktorá skúša bulvárnu hru. 
V Brezne ju počas 135 minút 
ponúkli divákom známe he-
recké osobnosti Zuzana Tluč-
ková, Karin Olasová, Dávid 
Hartl, Katarína Ivánková, Pa-
vol Plevčík, Přemysl Boublík. 
Na javisku predviedli, ako to 
vyzerá niekoľko dní pred pre-
miérou. Nič nie je pripravené: 
technický personál flegma-
tický, garderobiérka neochot-
ná a  duchom neprítomnej 
režisérke všetko prerastá cez 
hlavu. Hotová katastrofa, ale 
- skvelá zábava.  

Režisérom a dramaturgom 
komédie Pi čaj, miláčik! je 
stály spolupracovník Divadla 
Nová scéna Svetozár Spru-
šanský. V samotnom príbehu 
publikum videlo všetko, čo 
v správnej komédii nechýba: 
paroháč, milenec v  skrini, 
ako aj zámeny osôb.  Divá-
ci boli svedkami poslednej 
generálky pred premiérou 
aj samotnej premiéry. Na-
miesto toho, aby boli herci 

perfektne pripravení na deň 
D, dokonale popletú všetky 
svoje repliky a výstupy. O zá-
bavu a  smiech v  mestskom 
dome kultúry bolo postarané 
od začiatku až do samotného 
konca.

A ako sa komédia 
v známom hereckom 
obsadení páčila vám?

Martina Marková: Táto 
brilantná francúzska komé-

dia ma naplnila, ba až preko-
nala moje očakávania. Úžas-
né výkony všetkých účin-
kujúcich vo mne zanechali 
neskutočný zážitok a  počas 
predstavenia som sa zabavi-
la a zasmiala. Som nadšená, 
že aj v  našom meste máme 
možnosť vzhliadnuť takéto 
kvalitné divadelné pred-
stavenia a  byť ich súčasťou. 
V dnešnej dobe nie je ľahké 
dochádzať za kultúrou do 

Bratislavy, Košíc, Nitry... Je 
to finančne aj časovo nároč-
né. Práve preto je pre mňa 
neoceniteľné, že takáto kva-
litná kultúra príde aj do náš-
ho mesta, za čo veľmi pekne 
ďakujem.

Anna Hľadajová: Oceňu-
jem všetky herecké výkony, 
i keď téma bola na mňa dosť 
sexistická. Očakávala som od 
tohto  predstavenia trochu 
viac. Keď idem na divadlo, 
hľadám skôr hĺbku umenia. 
Ale ako sa povie, sto ľudí, 
sto chutí. Videla som už ko-
médiu Klimaktérium, ktorú 
opäť budú hrať v Brezne, a tá 
sa mi páčila. Teším sa však, že 
do nášho mesta prichádzajú 
rôzne predstavenia a  je na 
nás, ktoré si chceme pozrieť. 

Mária Kovalčíková: Na 
komédiu som prišla so zná-
mymi a všetci sme sa výbor-
ne pobavili a zasmiali. Dob-
re nám padlo uvoľniť sa po 
práci. Tešila som sa hlavne na 
Zuzku Tlučkovú, je to moja 
obľúbená herečka. Oceňu-
jem, že v Brezne to kultúrou 
žije. Určite si nenechám ujsť 
aj ďalšie predstavenia, dú-
fam, že ešte nebudú vstupen-
ky vypredané.  (md)

Hlavnou hviezdou pred-
stavenia Pi čaj, miláčik! bo-
la  Zuzana Tlučková, ktorá 
si v postave režisérky Kláry 
získala publikum. Opäť 
dokázala, že je skvelá he-
rečka, ktorá vyniká nielen 
v  seriáloch, ale aj na diva-
delných doskách. Diváci si 
ju obľúbili už v jej detskom 
veku, kedy účinkovala v le-
gendárnom a pre mnohých 
nezabudnuteľnom pes-
ničkovom programe Zlatá 
brána. Po predstavení sme 
Zuzanu Tlučkovú na chvíľu 
oslovili v šatni, kde ochotne 
a s úsmevom odpovedala na 
pár otázok. 

V  brilantnej francúzskej 
komédii Pi čaj, miláčik!, ste 
si získali srdcia divákov aj 
v Brezne. Ako sa cítite v po-
stave  režisérky, ktorú stvár-
ňujete v tejto hre? 

- Veľmi dobre. Počas mojej 
kariéry som mala možnosť 
pracovať s mnohými režisér-
mi a naozaj z každého sa dá 
niečo použiť. Pri stvárňova-

ní tejto role režisérky mám 
z čoho čerpať.  

Veselohra odkrýva záku-
lisie divadla, ukazuje bláz-
nivý divadelný svet z pohľa-
du spoločnosti, ktorá skúša 
bulvárnu hru. Stávajú sa ta-
ké vtipné až chaotické situ-
ácie, aké sme mali možnosť 
vidieť, aj v skutočnosti? 

- Samozrejme, stávajú,  a to 
nielen počas skúšok, ale aj 
na  predstaveniach, kde sa to 
zastaviť nedá, pretože v hľa-
disku sedia diváci. Musíme 
sa preto snažiť čo najlepšie 
prekryť takéto všelijaké ne-
hody alebo „prúsery“, ktoré 
sa stanú a zahrať to tak, aby si 
divák nič nevšimol. Podotý-
kam však,  diváci majú veľmi 
radi, keď zbadajú, že niečo 
nie je tak, ako má byť, a sme-
jú sa spolu s nami.

S komédiou ste už zavíta-
li do rôznych miest po Slo-
vensku. Ako sa vám hralo 
na javisku v Brezne? 

- Veľmi dobre. Ja som tu 

už počas mesiaca druhýkrát, 
naozaj tu máme výborné 
publikum. Teším sa, že do 
Brezna prídeme aj koncom 

mesiaca 29. marca s tiež veľ-
mi dobrou komédiou Kli-
maktérium. Všetkých srdeč-
ne pozývam. 

Mali ste už možnosť hlb-
šie spoznať naše mesto, 
prejsť sa po námestí? 

- Priznávam, že u vás po-
znám hlavne mestský dom 
kultúry. Pred predstavením 
sme sa trochu prešli, boli sme 
na výbornej kávičke neďale-
ko v kaviarničke. Trochu po-
znám okolie a páči sa mi.

Ľudia vás majú veľmi ra-
di, nielen ako skvelú hereč-
ku, ale aj ako empatického 
človeka. Čo pozitívne by ste 
odkázali našim čitateľom, 
obyvateľom Brezna a celého 
regiónu? 

- Blíži sa Veľká noc, nech 
si užijú sviatky jari. Myslím, 
že všetci máme veľkú radosť 
z toho, keď zasvieti slniečko, 
ktoré nás dobíja, napĺňa eu-
forizmom. Nech majú radosť 
zo života, nech vydržia, keď 
sa v  živote niečo zomelie, 
a nech sa tešia aj z drobností, 
zo svojich blízkych, to vlast-
ne ten život okoreňuje. 

 (md)
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O služby v mestskej knižnici je zo strany 
nových čitateľov čoraz väčší záujem

Knižný dar po profesorovi 
Ľudovítovi Petránskom

Vďaka dotácii doplnili  
beletriu a náučnú literatúru

S mesiacom marec sa ne-
odmysliteľne spája kniha. 
Ako zhodnotili v breznian-
skej knižnici, dobrou sprá-
vou je, že ľudia neprestali 
čítať.

Knižnice sú otvorené pre 
každého, kto chce rozvíjať 
svoju myseľ. 

Návštevnosť je v marci 
vyššia

Čitatelia majú možnosť 
prístupu k informáciám po-
čas celého roka, no hlavne 
v  marci knižnice aktivizujú 
svoju činnosť. Platí to aj pre 
brezniansku, kde v  tých-
to dňoch evidujú vyššiu 
návštevnosť. Žiakom zák-
ladných a  materských škôl 
ponúkajú podujatia, ktoré 
sú zamerané hlavne na in-
formačnú prípravu, besedy 
a  tvorivé dielne. Posledný 
marcový deň sa uskutoční 
tradičné podujatie Noc s An-
dersenom, na ktoré sa žiaci 
veľmi tešia.

Najstarším čitateľom bol 
Štefan Giertl

V  Mestskej knižnici 

v  Brezne si čitatelia mô-
žu požičať knihy, ktorých 
sa v  policiach nachádza 52 
313, dennú tlač aj časopisy 
za symbolický ročný členský 
poplatok. „Ceny kníh vyso-

ko narástli, preto zazname-
návame čoraz väčší záujem 
o knižničné služby zo strany 
nových čitateľov. Dobrou 
správou je, že ľudia nepre-
stali čítať.“

 Knižnicu, ktorá poskytuje 
služby celej spádovej oblasti 
Breznianskeho okresu, vlani 
navštívilo 9394 dospelých 
a  4273 detských čitateľov. 
Najmladší je narodený v ro-

ku 2021 a  prichádza s  ma-
minkou. Donedávna naj-
starším a dlhoročným čitate-
ľom bol Štefan Giertl, ktorý 
nás však 28. februára navždy 
opustil vo veku nedožitých 
94 rokov. 

Pribudli nové knihy
Na úseku pre deti a mlá-

dež je najväčší záujem o roz-
právky, dievčenské romány, 
dobrodružné a  detektívne 
príbehy. Medzi dospelými 
sú zasa obľúbené detektívky 
prevažne od severských au-
torov. Z krásnej literatúry sú 
žiadané prevažne knihy od 
slovenských autoriek, napr. 
Rimová, Keleová, Pronská 
a iné.

Nové knihy do knižnice 
nakupujú z  podporených 
projektov. V roku 2022 zís-
kali z  Fondu na podporu 
umenia 3200 eur a  z  vlast-
ných zdrojov mesta Brez-
no 1856 eur. „Poďakovanie 
patrí aj ľuďom, ktorí knihy 
do knižnice darujú bezod-
platne. Vďaka tomu pribudlo 
do fondu 692 nových kníh,“ 
dodali na záver z  knižnice 
v Brezne.  (md)

V  mesiaci marec, ktorý 
sa spája s  prívlastkom me-
siac knihy, poctila mestskú 
knižnicu svojou návštevou 
Lívia Petránska, ktorá do-
ručila knižný dar po zosnu-
lom manželovi, profesorovi 
a  čestnom občanovi mesta 
Brezno Ľudovítovi Petrán-
skom (1943 - 2021). 

Pán profesor sa vždy hlásil 
k Breznu ako rodák s veľkou 
hrdosťou a  láskou. Mestská 
knižnica v  Brezne patrila k 
jeho veľkej srdcovke. Knihy, 
knižnica a láska k umeniu ho 
formovala počas celého živo-
ta. Jeho mamka, Mária Pet-
ránska, bola v rokoch 1954 - 
1980 riaditeľkou Mestskej ľu-
dovej knižnice v Brezne. Celý 
život venovala práci v knižni-
ci a bola príkladnou riaditeľ-
kou, ktorá bola ochotná uro-
biť všetko pre rozvoj knižnej 
kultúry v meste. Pán profesor 
od detstva bol s breznianskou 
knižnicou prepojený a  tie 
krásne spomienky v ňom zo-
stali po celý život. 

Kedykoľvek zavítal do 
Brezna, vždy knižnici ve-
noval čas a  poctil ju milou 
návštevou. Počas svojho ži-
vota jej venoval veľa knižných 
publikácií, či už ako jeho au-
tor, alebo knihy, na ktorých 
sa autorsky podieľali jeho 
kolegovia, priatelia – z  vý-
tvarného – umeleckého od-
boru. Pri jeho stretnutiach 

rozpovedal neskutočne veľa 
milých i  vtipných príbehov 
a spomienok naviazaných na 
jeho rodné mesto i na mnohé 
významné osobnosti Brezna. 
V knižnici na pána profesora 
s úctou spomínajú a pani Pet-
ránskej za prejav vôle venovať 
knižný dar, v mene svojich či-
tateľov srdečne ďakujú.

 (mk)

Mestskej  knižnici 
v Brezne vlani schválili do-
táciu na nákup literatúry 
sumou 3200 eur. Financie 
z  verejných zdrojov po-
skytol Fond na podporu 
umenia (FPU). Cieľom po-
daného projektu s  názvom 
Akvizícia mestskej knižnice 
III bolo uspokojiť potreby 
čitateľov, obnoviť  a doplniť 
knižný fond o náučnú litera-
túru a beletriu pre čitateľov 
všetkých vekových kategó-
rií. Zo získaných finančných 

prostriedkov zakúpili 238 
kníh pre širokú verejnosť. 
Na úseku pre deti a mládež 
pribudlo 90 nových kníh, na 
úseku beletrie pre dospelých 
64 kníh a  na úseku spolo-
čensko-vednej literatúry 
84. Mesto Brezno a mestská 
knižnica vyjadruje poďa-
kovanie Fondu na podporu 
umenia za poskytnutú do-
táciu, vďaka ktorej doplnili  
knižný fond o  nové knihy 
pre všetkých čitateľov.

 (mk)
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Viceprimátor Miroslav Fašang: Novú 
funkciu som prijal s pokorou a rešpektom

Primátor Tomáš Abel vy-
menoval za svojho prvého 
zástupcu vo volebnom ob-
dobí 2022 – 2026 Mirosla-
va Fašanga. V komunálnej 
politike nie je to žiadny no-
váčik, ako poslanec mest-
ského zastupiteľstve záujmy 
obyvateľov  obhajuje už tre-
tie volebné obdobie.  

Ako o  sebe Miroslav Fa-
šang prezradil, po absolvo-
vaní Obchodnej akadémie 
v  Brezne pokračoval v  štú-
diu na Slovenskej technickej 
univerzite v  Bratislave, kde 
nastúpil na odbor Inžinier-
ske konštrukcie a  doprav-
né stavby. Už počas štúdia 
vedel, že na rozdiel od jeho 
vrstovníkov, ktorí väčšinou 
z  Brezna odchádzali, chce 
sa do svojho rodného mesta 
vrátiť. Tak sa aj stalo. Hneď 
po  ukončení štúdia začal pô-
sobiť v oblasti projekcie prie-
myselných stavieb a  statiky. 
Za uplynulé roky sa podieľal 
na desiatkach projektov do-
ma i v zahraničí. Ponúkame 
vám rozhovor  s novovyme-
novaným  viceprimátorom 
mesta Brezno. 

Primátor si vás vybral za 
svojho prvého zástupcu. 
Ako ste prijali toto rozhod-
nutie?

Prijal som ho s  pokorou 
i  rešpektom. Dôvera, ktorú 
do mňa primátor i  občania 
vložili, ma zaväzuje uro-
biť všetko pre to, aby mesto 
rozkvitalo a  jeho obyvatelia 
boli spokojní. Zároveň si 
uvedomujem, že do funkcie 
nastupujem v  mimoriadne 
turbulentnom období, pl-
nom rôznych kríz a nepred-
vídateľných zvratov, a preto 
mám pred prijatou funkciou 
zdravý rešpekt. Som však 
odhodlaný nesklamať a  ve-
rím, že v spolupráci s tímom 
šikovných a skúsených ľudí, 
ktorí pracujú na úrade, sa mi 
to podarí a výsledkom aj mo-
jej práce bude lepšie a krajšie 
Brezno. 

Napriek mladému ve-
ku ste už medzi Brezňan-
mi známy. Tretie volebné 
obdobie ste poslancom 
mestského zastupiteľstva 
a  druhé volebné obdobie 
krajského zastupiteľstva.  
Ku ktorej oblasti v  ko-
munálnej politike máte naj-
bližšie? 

Profesijne mám najbliž-
šie k investičným projektom 
v oblasti stavebníctva. Týka 
sa to predovšetkým ciest, 
cyklotrás, rekonštrukcie 
i  stavby budov, revitalizácie 
vnútroblokov a  územného 
plánovania. Mojou veľkou 
vášňou je cestovanie, a pre-
to mám prirodzene blízko aj 
k rozvoju cestovného ruchu 
a projektom s ním spojených. 
Aj z  toho dôvodu pôsobím 
v meste i Banskobystrickom 
samosprávnom kraji v  od-
borných komisiách, ktoré sú 
poradným orgánom zastu-
piteľstva v týchto oblastiach. 
Prirodzene, že ako poslanec 
participujem na rozhodnu-
tiach aj v  oblasti školstva, 
zdravotníctva, kultúry, špor-
tu a  sociálnych vecí, kde sa 
však častokrát s  dôverou 
obraciam na odborných za-
mestnancov a  kolegov po-
slancov, ktorí tieto oblasti 
riešia a dôverne poznajú.  

Čo máte ako viceprimá-
tor vo svojej kompetencii, 
čo je náplňou vašej práce? 

Rozsah poverenia je po-
merne široký od reprezentá-
cie a zastupovania mesta na 
oficiálnych podujatiach cez 
vybavovanie podnetov od 
obyvateľov až po spoluprá-
cu s orgánmi štátnej správy. 
Jedným dychom však mu-

sím dodať, že rozsah mojich 
pracovných úloh a  náplň 
práce určuje primátor mes-
ta, ktorý je štatutárom mesta 
a  zároveň mojím priamym 
nadriadeným. S ohľadom na 
moje skúsenosti zo stavebnej 
praxe však predpokladám, že 
podstatnú časť mojej agendy 
budú vypĺňať činnosti súvi-
siace s  prípravou a  realizá-
ciou projektov. Svojou prá-
cou chcem prispieť k  tomu, 
aby zadané úlohy prebiehali 
hladko a spĺňali sme mestom 
vytýčené ciele. 

Aké sú vaše predstavy, 
v  čom viete byť prínosom 
pre mesto a  jeho obyvate-
ľov? 

Brezno je mojím rodis-
kom, s  ktorým som spojil 
svoj život a  mojou dlhodo-
bou snahou je meniť ho na 
mesto, kde sa dobre žije. Som 
presvedčený, že tak, ako do-
teraz, sa mesto musí rozvíjať 
po každej stránke a   k  to-
mu chcem prispieť svojou 
prácou. Svoj prínos vidím 
hlavne v tom, že mám reál-
ne skúsenosti s fungovaním 
súkromného sektora i  sa-
mosprávy. Ako dlhoročný 
poslanec dôverne poznám 
nielen legislatívne procesy 
a fungovanie samosprávy, ale 
aj potreby mesta a jeho oby-
vateľov.

V čom vidíte najväčší po-
tenciál Brezna?

Brezno vďaka svojej po-
lohe a histórii má potenciál 
v mnohých oblastiach. Prie-
mysel, poľnohospodárstvo, 
lesníctvo, živočíšna výroba, 
cestovný ruch i  školstvo sú 
tradičné oblasti, v  ktorých 
si myslím, že mesto má po-
tenciál sa rozvíjať. Nedávne 
udalosti, akými bola pandé-
mia, nám ukázali, že upínať 
sa napríklad len na cestovný 
ruch, môže byť nebezpečné, 
a preto chcem, aby sa mesto 
rozvíjalo vo všetkých do-
stupných oblastiach. Záro-
veň musíme vytvárať pod-
mienky aj pre súkromných 
investorov z rôznych oblastí 
podnikania, aby v  našom 
meste našli uplatnenie oby-
vatelia rôzneho veku i vzde-
lania.

Naopak, ktoré problémy 
mesta považujete za najpál-
čivejšie?

Tradičné problémy ako 
neprispôsobiví obyvatelia, 
stav ciest, chodníkov, verej-
ných budov atď. vo svetle no-
vých udalostí idú do úzadia 
s  tým, čo trápi samosprávy 
dnes. Vysoké ceny energií, 
nové povinnosti bez finanč-
ného krytia zo strany štátu, 
výpadky financií spôsobené 
nesystémovými návrhmi 

vlády i  znižovanie dostup-
nosti zdravotnej starostli-
vosti sú dnes najpálčivejšie 
problémy, s ktorými sa musí-
me vysporiadať. Za prioritu 
považujem minimalizovať 
negatívne dopady na ľudí 
a zachovanie poskytovaných 
služieb zo strany mesta i roz-
vojových aktivít.

Podľa vášho názoru, kto-
ré zrealizované projekty 
mesta patria k jeho topkám 
a ste na ne právom hrdý? 

Myslím, že je toho veľa 
a  v  každej oblasti sa udiala 
pozitívna zmena. Teší ma 
rozsiahla rekonštrukcia škôl 
a  škôlok, rovnako ako oži-
venie  breznianskej zvonice, 
hotela Ďumbier či vybudo-
vanie turisticky vyhľadáva-
nej vyhliadkovej veže. Za 
úspech považujem aj vybu-
dovanie a otvorenie zariade-
nia pre seniorov spolu s den-
ným stacionárom.

Čo od vás, ako nového vi-
ceprimátora, môžu občania 
očakávať?

V  rámci svojich kompe-
tencií sa tak, ako doteraz, 
budem snažiť byť  maximál-
ne nápomocný občanom pri 
riešení ich problémov. Rov-
nako svoje úsilie zameriam 
na kvalitu pripravovaných 
projektov a  budem sa usi-
lovať, aby sa v  čo najväčšej 
možnej miere spĺňali požia-
davky obyvateľov, ktorí sa 
budú  aktívne podieľať svo-
jimi podnetmi na príprave 
projektov i smerovaní mesta 
a spoločne tak budeme tvoriť 
moderné a atraktívne mesto 
pre domácich i zahraničných 
turistov.  

A  na záver otázka na 
odľahčenie. Aké miesta 
v Brezne a jeho okolí máte 
najradšej, ktoré najradšej 
navštevujete? 

Každý kút Brezna má svoje 
osobité čaro a nemôžem po-
vedať, že by som nejakú jeho 
časť mal najradšej. Rovna-
ko dobre sa cítim v prírode, 
ktorá obklopuje mesto, ako 
aj v  jeho uliciach, kde stre-
távam množstvo priateľov 
a  známych. To, že ho mám 
rád ako celok a  nielen jeho 
určitú časť, je zrejme aj dô-
vodom, prečo som sa sem po 
vysokoškolských štúdiách 
vrátil a  rozhodol sa spojiť 
s ním svoj život. (md)

FOTO: ERSOR
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Autor:          
PK

horský prechod 
(nem.) pooliepaj deň v týždni predložka

názov, 
pomenovanie obrobí motykou humorná kritika

Telovýchovná 
jednota patriaci Edite hviezda (nem.) prská judejský kráľ

dielenský 
pracovný stôl

prechod cez 
rieku                 

tlak krvi

st. značka 
bicyklov     

Okresný výbor

T3
cvičebný úkon

jednotka 
rýchlosti lode 

(uzol)        
horúčava

krčma       
metropola Peru

vydávanie 
melodických 

zvukov

opojil alkoholom    
prikrývka

potriasaj       
odborový zväz

niečo 
predčasne 
zostarnuté

zamrznutá voda                  

T1 patriaci Erike        
značka piva T2 vydávala tikavý 

zvuk

ohorok (nár.)
egyptský boh 

Slnka               
hľadaj riešenie

platina (chem.)  
ohrada

Snemovňa ľudu
plošná miera   

nasáva
abvolt     

železnica

predložka        
EČV Bánoviec 
nad Bebravou

vyťahuj meč z 
pošvy

portlandský 
slinok  

Majstrovstvá 
Európy

mračno               
2x znížený tón 

A

mužské meno
Terézia (dom.)   

väzenská kobka

česká TV 
stanica        

mužské meno

mesto               
pri Žiline

podvozok a 
pohon    

opytovacie 
zámeno

Terminal 
Display 

Language    
vrch nad 

Belehradom

žrď na voze
Evidenčné číslo                   

nie mladá
púštne zviera       
mužské meno

MPZ Ukrajiny   
urobí opis

Katastrálny úrad
plôška na krídle 

lietadla        
mužské meno

čistiaci 
prípravok     
časť tela

precli neodborník

Pomôcky: 
ACHAS, EIK, 

KNOT

naturistický klub 
(z nem.)

výrobca elektro-
spotrebičov      

kód Talianska

Informačné 
technológie    
Vojenská 
jednotka

natiahol tetivu    
obec pri 
Komárne

južné ovocie
votri         

mastná zemina
časti tváre      

MPZ Holandska

T4
stoka odpočíval v 

spánku
druh usne

Nasleduj tých, ktorí... (Dokončenie v tajničke). 
Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 

alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do piatka 31. marca. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 
Z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Moniku Zúrovú z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii.
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V Brezne diskutovali o zlepšení kvality ovzdušia

Marginalizované komunity upratovali okolie svojich obydlí

Aká je kvalita ovzdušia 
u nás a ako ju vylepšiť? Touto 
témou sa zaoberali účastníci 
workshopu v rámci projektu 
Smart City Academy. Podľa 
slov odborníkov, hlavný-
mi zdrojmi znečisťovania 
ovzdušia na Slovensku sú 
lokálne kúrenie a  automo-
bilová doprava. Treba preto 
hľadať riešenia, ako kvalitu 
života v meste vylepšiť.

Workshop zaujal 
zástupcov mesta

V  stredu 15. marca sa 
v  priestoroch mestského 
úradu uskutočnil workshop 
v rámci projektu Smart City 
Academy, zameraný na zlep-
šenie kvality ovzdušia, spô-
sobom, ako ju vylepšiť, spo-
jený bol tiež s inšpiratívnymi 
ukážkami zo zahraničia. Zá-
stupcovia Smart Cities klubu 
a  Slovenského hydrometeo-
rologického ústavu predsta-
vili progres realizácie pro-
jektu, jeho aktivity, výstupy 
a viedli neformálnu diskusiu 
so zástupcami mesta, poslan-
cami mestského zastupiteľ-
stva, ako aj zástupcami spo-
ločností a okresného úradu. 

 V  doobedňajších hodi-
nách hostia zavítali aj do 
Základnej školy s materskou 
školou Karola Rapoša. Na 
workshope sa zúčastnili žia-
ci 6. až 9. ročníkov, ktorí boli 
iniciatívni, zapájali sa do dis-
kusie, v  súvislosti s  prostre-
dím odpovedali na otázky, čo 
sa im v Brezne páči a čo nie. 
Štyria najaktívnejší dostali 
za odmenu meteostaničku, 
ostatní si odniesli okrem po-
znatkov aj malý prezent.

Chodiť pešo alebo 
využívať bicykel

Ako povedal poradca v ob-
lasti implementácie inovácií 
a  Smart Cities, bývalý vice-
primátor Brna Jaroslav Ka-
cer, na Slovensku máme dva 
hlavné zdroje znečisťovania 
ovzdušia, a  to lokálne kúre-
nie a automobilovú dopravu. 
„Treba preto hľadať riešenia, 
aby sa kvalita života zlepšila. 
Napríklad, ak žijeme v rodin-
nom dome, využiť správne 
postupy kúrenia. Brezno je 
mestom krátkych vzdiale-
ností, preto auto využívať len 
na vzdialenejšie cesty, radšej 
chodiť pešo alebo využívať 
bicykel.“ 

Smart Cities klub je origi-
nálnou neformálnou plat-
formou slúžiacou na výme-
nu skúseností a  spoluprácu 
medzi vedením miest a  ex-
pertmi pri príprave stratégií 
a programov na ceste k Smart 

City. Podľa slov predsedu 
klubu Miroslava Juríka, také-
to workshopy, aký sa konal aj 
v Brezne, sú súčasťou projek-
tu, v rámci ktorého organizu-
jú zahraničné študijné pobyty 
v Holandsku, Rakúsku či plá-
nované v Dánsku a Švédsku, 
konferencie a ďalšie aktivity, 
slúžiace na zlepšenie infor-
movanosti o  kvalite ovzdu-
šia. Primárne sú zamerané 
na úlohu samospráv v  tejto 
oblasti, a to získať skúsenos-
ti, akým spôsobom a aké typy 
projektov robia samosprávy 
v krajinách, ktoré prispievajú 
k zlepšeniu kvality ovzdušia. 
„Verím, že tieto workshopy 
sú prínosom a  na základe 
spätnej väzby od primáto-
rov, prednostov či ďalších 
zástupcov miest viem, že už 
pripravujú projekty, ktorý-
mi sa inšpirovali napríklad 
v Holandsku v oblasti aktív-
nej mobility. V  oblasti ve-

rejných priestorov a vnútor-
ných mestských štvrtí som 
sa rozprával aj s primátorom 
Brezna, ktorý sa vlani zú-
častnil na študijnom pobyte 
v Asperne, novovybudovanej 
mestskej štvrti Viedne. Sám 
priznal, že ho to inšpirovalo 
a bude hľadať cesty, ako tieto 
skúsenosti realizovať v rámci 
projektu, ktoré mesto pripra-
vovalo a stále pripravuje.“

Okres Brezno sa radí 
medzi rizikové oblasti 

V rámci Národnej monito-
rovacej siete kvality ovzdušia 
je na území Slovenska roz-
miestnených 52 automatic-
kých monitorovacích staníc, 
v  Brezne sa však takáto ne-
nachádza. „Na základe infor-
mácií, ktorými disponujeme, 
sčítania obyvateľov v  roku 
2021, sú v tomto regióne do-
mácnosti, ktoré kúria tuhým 
palivom. Vzhľadom na kot-

linovú polohu a vyšší výskyt 
inverzií, je predpoklad, že 
sú tu podmienky zhoršené 
a  z  tohto dôvodu celý okres 
Brezno radíme medzi riziko-
vé oblasti z  hľadiska kvality 
ovzdušia,“ uviedol vedúci od-
boru pre monitorovanie kva-
lity ovzdušia SHMÚ Martin 
Kremler. 

A  aký má vplyv kvalita 
ovzdušia na zdravie člove-
ka? „Nie som lekár, ale ak sa 
bavíme primárne o  vyšších 
koncentráciách PM pracho-
vých častíc, je tam negatívny 
dopad na kardiovaskulárny 
systém, dýchaciu sústavu.“ 

 Ku kvalite ovzdušia podľa 
slov odborníka môže prispie-
vať každý z nás. „Ak sa baví-
me o kúrení tuhým palivom, 
sú to investične nákladné 
záležitosti, ako je zatepliť ro-
dinný dom, vymeniť okná, 
dvere, aby sa v nich znižovala 
energetická náročnosť v  do-
mácnosti, potom stačí spáliť 
menej paliva a vypustíme aj 
menej škodlivín. Druhá vec 
je, vymeniť kotol, ak máme 
20- až 30-ročný za novší, kto-
rý je efektívnejší a na kg spá-
leného paliva má podstatne 
menej emisií. Pri kúrení dre-
vom platí, kúriť treba suchým 
drevom, ideálne sušiť ho dva 
roky. Nutná je tiež správna 
kúrenárska prax a  v  tomto 
treba medzi všetkými oby-
vateľmi robiť osvetu, aby sa 
oheň nedusil, bol dostatočný 
prístup vzduchu a aby hore-
nie prebiehalo pri ideálnych 
podmienkach. Vtedy sú emi-
sie nízke v porovnaní s nega-
tívnym javom, kedy sa oheň 
dusí.  (md)

Mesto Brezno pravidelne 
organizuje brigády v lokali-
tách, kde žijú rómske komu-
nity. K  údržbe obydlí a  ich 
okolia obyvateľov motivuje, 
niektorí môžu byť aj vzorom 
pre ostatných. Osvedčil sa 
tzv. harmonogram uprato-
vacích prác, v rámci ktorého 
je na týždennej báze zodpo-
vedná za poriadok konkrét-
na rodina.

V prípade akútnej potreby 
či na základe podnetov a sťaž-
ností od obyvateľov v určitých 
častiach mesta organizujú mi-
moriadne brigády. 

Postupne sa dostavil 
požadovaný výsledok

Terénni sociálni pracov-
níci a  terénni pracovníci 

v  spolupráci s  mestskou po-
líciou vykonávajú jedenkrát 
do týždňa návštevu všetkých 
lokalít v Brezne zameranú na 
dodržiavanie poriadku, ma-
povanie nelegálnych skládok 
alebo čiernych stavieb. Ako 
informovala vedúca odbo-
ru starostlivosti o  obyvateľa 
Janka Lemberková, na zákla-
de zistenej situácie motivujú 
obyvateľov k uprataniu okolia 
svojich obydlí, prístupových 
ciest, prípadne širšieho oko-
lia aj vodných tokov, ktoré sú 
v blízkosti a evidentne sú zne-
čistené odpadom z  domác-
ností. „V jarných a jesenných 
mesiacoch pravidelne orga-
nizujeme väčšie brigády za-
merané na upratanie všetkých 
lokalít marginalizovaných 
rómskych komunít (MRK) 

v Brezne. Na Vrbovej ulici bol 
dlhodobý problém so znečis-
ťovaním potoka a bolo veľmi 
ťažké motivovať obyvateľov 
k  jeho uprataniu a udržiava-
niu čistoty, pretože nebolo 
možné jednoznačne zistiť 
pôvodcov odpadu. V lokalite 
Hlavina sa nám osvedčil tzv. 
harmonogram upratovacích 
prác, v  rámci ktorého je na 
týždennej báze zodpovedná 
za poriadok konkrétna rodi-
na. K  takému opatreniu sme 
pristúpili aj na Vrbovej ulici 
a postupne sa dostavil aj po-
žadovaný výsledok v zlepšení 
čistoty v  okolí obydlí a  naj-
mä v potoku. Nakoľko nie je 
možné predpokladať, že tento 
žiadúci stav ostane trvalý, plá-
nujeme v  intervenciách po-
kračovať, aby boli upratané aj 

roky znečistené a  zanedbané 
časti v našom meste ako je na-
pr. Vrbová ulica.“

Čistili aj vodný tok
Mesto Brezno pravidel-

ne doručuje harmonogramy 
upratovacích prác do rodín 
na mesačnej báze v lokalitách 
Hlavina, Stromová, Záhradná 
a Vrbová, spojené s pravidel-
nou osvetou zameranou na 
udržiavanie čistoty v  lokali-
tách, na ochranu životného 
prostredia a motiváciou oby-
vateľov k aktivácii pri skvalit-
ňovaní bývania.

 Nedávno obyvatelia Vrbo-
vej ulice v spolupráci s terén-
nymi pracovníkmi upratovali 
okolie rodinných domov, 
prístupovú cestu, vodný tok 
v blízkosti obydlí, svah potoka 

a  mestské pozemky pri prí-
stupovej ceste. Lokality boli 
znečistené jednak bežným či 
kuchynským odpadom a tiež 
väčšími predmetmi a  kusmi 
nábytku, veľkým množstvom 
elektrospotrebičov a  elektro-
niky, ale aj ošatenia a pod. Ako 
sa zaviedol systém zálohova-
nia plastových fliaš, tento od-
pad sa vyskytuje minimálne.

„Ďakujem členom mest-
skej polície aj zamestnancom 
Technických služieb Brezno, 
s ktorými úzko spolupracuje-
me a v prípade potreby nám 
poskytnú kontajnery, ale aj 
ďalšie technické zabezpečenie 
aktivít spojených s  úpravou 
okolia, čistením vodných to-
kov a likvidáciou nelegálnych 
skládok,“ povedala Janka 
Lemberková.  (md)

FOTO: MB
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Brezňanov čaká derby 
zápas proti Bacúchu 

V prvú aprílovú nedeľu 
nastúpia futbalisti Brezna 
na domácom trávniku proti 
svojmu odvekému rivalovi.

Ani v poslednom prí-
pravnom stretnutí pred za-
čiatkom jarnej časti sezóny 
nenechali hráči Brezna nič 
na náhodu. Na domácom 
trávniku vyhrali nad súpe-
rom z Hnúšte vysoko 4:1 a 
zaknihovali si tak aj ostatné 
víťazstvo v rade. O dva gó-
ly sa postaral Molčan a po 
jednom presnom zásahu za-
znamenali Kafrik s Patusom. 
Priebeh zimnej prípravy po 
poslednom zápase zhodnotil 

prezident FK Brezno Miro-
slav Baran: „Snažili sme sa 
zodpovedne pristúpiť k prí-
prave. V Brezne máme vy-
tvorené výborné podmienky 
na tréningovú činnosť. V 
rámci prípravných zápa-
sov sme hrali s mužstvami z 
vyšších líg, kde sme ani raz 
neprehrali, ale vysvedčenie, 
ako sme na ligu pripravení, 
dostaneme až v júni.“ FK 
Brezno zároveň pozýva všet-
kých futbalových fanúšikov 
na prvý domáci majstrovský 
zápas proti Bacúchu, ktorý 
sa uskutoční v nedeľu 2. aprí-
la o 15.30 na umelej tráve 
nad Kauflandom. (eš)
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Miestny odbor Matice Slovenskej v Brezne 
a Centrum voľného času v Brezne 

Vás pozývajú na 

23. ročník 
 

ŠACHOVÉHO      TURNAJA 

dňa 22.4.2023 od 8:30 h 

v Centre voľného času,  

ul. Školská 7, Brezno 

Tešíme sa na všetkých 
štartovné zdarma, vstup voľný, občerstvenie, vecné ceny 
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